
 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
SAMMANTRÄDESDATUM DIARIENUMMER SIDA 
4 oktober 2021 KS-2020/1496 1 (35) 

 

 

 

   Utdragsbestyrkande: 
    

 

Organ Kommunfullmäktige  
   

Sammanträdesdag  4 oktober 2021   
   

Tid Klockan 17:00 – 19:40    
   

Plats Aulan, Huddingegymnasiet   
   

Beslutande Se bifogade uppropslistor   
   

Närvarande ej tjänst-
görande ersättare 

Linda von Fircks (M), Diana Molinsky (M), Hampus Holmgren (M), Ingemar 
Syring (M), Harald Bergh (M) (kom 17:30), Tove Madsen (L), Malak Guirguis 
(KD), Peter Axelsson (DP), Zaire Kanat Yildirim (MP) 

  
Närvarande ersättare 
som tjänstgör i olika 

grad, se bifogade 
uppropslistor 

Claes-Johan Bonde (M), Charlotte Björkman (HP), Sara Holmgren (S), Anders 
Ferbe (S) (kom 18:20), Marzieh Amiri (S), Konstantinos Tsampazis (S), Konrad 
Hyltén (V), Runar Finnman (SD), Rolf Lindberg (SD) 

 
Utses att justera Henrik Juhlin (C) och Eeva Laine (S) 

   
Justeringens tid Måndag 11 oktober 2021 Paragrafer  1-19   

   
Underskrifter   

 Ester Andréasson  
 Sekreterare 

 

 

 Erik Ottoson   
 Ordförande 

 

 

 Henrik Juhlin  Eeva Laine  
 Justerare 

 

Justerare 

 Protokollet har signerats digitalt: för underskrifter se protokollets sista sida. 
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TILLKÄNNAGIVANDE 
av beslut om kommunala föreskrifter i enlighet med 8 kap. 13 § kommunallagen.  
 
Vid kommunfullmäktiges ovan angivna sammanträde har beslut fattats om följande  
kommunala föreskrifter: 
 

• HKF 7312  Avgift hunddagis vid daglig verksamhet enligt LSS 

BEVIS  
om justering av Kommunfullmäktiges protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Kommunfullmäktige har sammanträtt den 4 oktober 2021 

Protokollet har justerats den  11 oktober 2021 

Anslaget sattes upp den 12 oktober 2021 

Anslaget tas ner den 3 november 2021  

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  2 november 2021 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Kommunstyrelsens kansli, 
Kommunalvägen 28, Huddinge 
Telefon 08-53530000 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 

Underskrift 
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Uppropslista 2021-10-04 
31 ledamöter    

Ledamoten frånvarande 
under följande paragrafer 

Tjänstgörande ersättare för den 
frånvarande ledamoten 

1. Sara Heelge Vikmång (S) Samtliga Sara Holmgren (S) 

2. Daniel Dronjak (M)   

3. Arnold Boström (SD)   

4. Rasmus Lenefors (S)   

5. Christina Eklund (M)   

6. Nujin Alacabek (V)   

7. Malin Danielsson (L)   

8. Eeva Laine (S)   

9. Jelena Drenjanin (M)   

10. Christian Ottosson (C)   

11. Anders Lönroth (MP)   

12. Ingalill Söderberg (DP)   

13. Mats Arkhem (SD)   

14. Rikard Lingström (S) Samtliga Marzieh Amiri (S)          

15. Erik Ottoson (M)   

16. Gorges Barkho (KD)   

17. Niklas Bougt (V)   

18. Marie Fors (S) Samtliga §1-4 vakant, §5-19 Konstantinos 
Tsampazis (S) 

19. Eva Carlsson-Paulsén (M)   

20. Lars Björkman (HP)   

21. Pran Malhotra (S)   

22. Martin Nigals (SD)   

23. Love Bergström (M)   

24. Bo Källström (L)   

25. Shewen Nysmed (S)   

26. Karin Adolfsson (C)   

27. Gunilla Helmerson (M)   

28. Carina Sundström (MP)   

29. Sonia Benavente (V) §1-4 (kommer 17:35) Konrad Hyltén (V) 

30. Aza Cheragwandi (S) §14-19 (går 19:10) Vakant 

31. Leif Dyrvall (DP)   
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Uppropslista 2021-10-04 
 
30 ledamöter  

Ledamoten frånvarande 
under följande paragrafer 

Tjänstgörande ersättare för den 
frånvarande ledamoten 

32. Ann Clewett (SD) Samtliga Runar Finnman (SD) 

33. Peter Höög (M)   

34. Ann-Marie Högberg (S) Samtliga §1-8 vakant, §9-19 Anders 
Ferbe (S)  

35. Jennifer Lind (M)   

36. Claes Thim (S) Samtliga Vakant  

37. Karl Henriksson (KD)    

38. Sofia Knutz (L)   

39. Sven Pernils (SD)   

40. Patrik Rahm (M)   

41. Olov Hamilton (V)   

42. Anneli Sjöberg (S)   

43. Caroline Örtholm (M) Samtliga Claes-Johan Bonde (M) 

44. Henrik Juhlin (C)   

45. Yossi Sigal (S)   

46. Anders Abel (MP)   

47. Kennet Bergh (M)   

48. John Clewett (SD) Samtliga Rolf Lindberg (SD) 

49. Kamile Ünver (S)   

50. Patrik Willingstam (DP)   

51. Britt Björneke (V) Samtliga §5-19 Konrad Hyltén (V)  

52. Mats Österholm (M)   

53. Erling Karlsson (S)   

54. Lisbeth Krogh (HP) Samtliga Charlotte Björkman (HP) 

55. Chris Smith (L)    

56. Björn Karlsson (M)   

57.  Margareta Vikgren (S)   

58. Gerhard Miksche (SD)   

59. Nicolas Holst (M)   

60. Fredrik Fjällström (S) Samtliga Vakant  

61. Tomas Selin (C)   
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 4 oktober 2021 § 1   
    
    

 
 
 

Beslut rörande inlämnade frågor  
 
Till dagens sammanträde har inga frågor lämnats in. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 4 oktober 2021 § 2   
    
    
 

 
 

Svar på nya frågor  
 
Till dagens sammanträde har inga frågor lämnats in. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 4 oktober 2021 § 3   
    
    
 

 
 

Beslut huruvida interpellationer som har lämnats in till 
kommunstyrelsens förvaltning senast tio arbetsdagar före 
fullmäktigesammanträde får ställas  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Den inlämnade interpellationen får ställas. 

 
Sammanfattning 
Inför sammanträdet har följande interpellation lämnats in till kommunfullmäktige: 

 
• Interpellation ställd av Sara Heelge Vikmång (S) och Rasmus Lenefors (S) till 

kommunstyrelsens ordförande Daniel Dronjak (M) om miljonrullningen för 
Fleminghallen 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 4 oktober 2021 § 4   
    
Diarienummer KS-2021/2251.110    
 

 
 

Svar på interpellation ställd av Sara Heelge Vikmång (S) och 
Rasmus Lenefors (S) till kommunstyrelsens ordförande 
Daniel Dronjak (M) om miljonrullningen för Fleminghallen  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

 
Sammanfattning 
Som svar på Sara Heelge Vikmång (S) och Rasmus Lenefors (S) interpellation om 
miljonrullningen för Fleminghallen hänvisar Daniel Dronjak (M) till sitt utskickade 
skriftliga svar. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
Efter det att svaret getts yttrar sig Rasmus Lenefors (S), Daniel Dronjak (M), Bo 
Källström (L), Eeva Laine (S), Nujin Alacabek (V) och Anders Lönroth (MP). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om interpellationen kan anses besvarad, och finner 
härvid att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 4 oktober 2021 § 5   
    
Diarienummer KS-2021/73.915    
 

 
 

Information från kommunrevisionen  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Vid dagens fullmäktigesammanträde föreligger följande information från 
kommunrevisionen: 

 
• Revisionsskrivelse - Granskning av attesthantering av leverantörsfakturor 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 4 oktober 2021 § 6   
    
Diarienummer KS-2021/1564.915    
 

 
 

Statistikrapporter från socialnämnden, gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden samt vård- och omsorgsnämnden 
enligt 16 kap. 6 h § socialtjänstlagen (2001:453), 2021  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Vid dagens fullmäktigesammanträde föreligger följande rapport: 

 
• Vård- och omsorgsnämndens rapport till kommunfullmäktige angående icke 

verkställda beslut första kvartalet 2021 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 4 oktober 2021 § 7   
    
Diarienummer KS-2021/1936.184    
 

 
 

Avgift hunddagis vid daglig verksamhet enligt LSS  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Avgift för hunddagis vid daglig verksamhet enligt LSS, enligt bilaga 2 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 10 augusti 2021, 
fastställs. 

2. Vård- och omsorgsnämnden får i uppdrag att årligen justera avgiften med 
förändringen av prisbasbeloppet med år 2021 som basår. 

 
Sammanfattning 
Kvarnens dagliga verksamhet planerar att öppna en daglig verksamhet för 
funktionshindrade enligt LSS (lag om stöd och service till vissa funktionshindrade) i 
form av ett hunddagis. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunfullmäktige godkänner vård- och 
omsorgsnämndens förslag till avgift för hunddagis vid daglig verksamhet enligt LSS, 
i enlighet med bilaga 2 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 
den 10 augusti 2021.  
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Karl Henriksson (KD) och Bo Källström (L). 
  
Karl Henriksson (KD) yrkar att kommunfullmäktige ska bifalla kommunstyrelsens 
förslag. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Vård- och omsorgsnämnden 
HKF 7312 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 4 oktober 2021 § 8   
    
Diarienummer KS-2021/1937.111    
 
 
 

Försäljning av Bildhuggaren 1  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Godkännande att Huddinge Samhällsfastigheter AB köper in ett aktiebolag i syfte 
att bilda ett nytt dotterbolag till Huddinge Samhällsfastigheter AB och döper bolaget 
till EGUH 2 Fastigheter Holdingbolag AB. 

2. Godkännande att Huddinge Samhällsfastigheter AB använder sig av EGUH 2 
Fastigheter Holdingbolag AB för att genomföra försäljningen av fastigheten 
Bildhuggaren 1 genom att samtliga aktier i Goldcup 27917 AB u.n.ä.t. Bildhuggaren l 
i Huddinge AB, organisationsnummer 559318- 3634, överlåts från EGUH Fastigheter 
Holdingbolag AB till EGUH 2 Fastigheter Holdingbolag AB och att 
aktieöverlåtelseavtalet med tilläggsavtal, överlåts från EGUH Fastigheter 
Holdingbolag AB till EGUH 2 Fastigheter Holdingbolag AB. 

3. Bolagsordning för det nybildade dotterbolaget EGUH 2 Fastigheter Holdingbolag 
AB godkänns (bilaga 3). 

4. Som styrelse i EGUH 2 Fastigheter Holdingbolag AB väljs Henrik Örneblad, Karin 
Iversen samt Timo Björkholm. Som ordförande i styrelsen väljs Henrik Örneblad. 
Samtliga val sker för tiden till och med den årsstämma som följer närmast efter det 
val till kommunfullmäktige som förrättas nästa gång. 

5. Som lekmannarevisor i EGUH 2 Fastigheter Holdingbolag AB väljs Ulrika Maria 
Wennberg. Uppdraget gäller för tiden intill slutet av den årsstämma som följer efter 
nästa val till kommunfullmäktige. 

6. Överlåtelse av fastigheten Bildhuggaren 1 till Goldcup 27917 AB u.n.ä.t. 
Bildhuggaren l i Huddinge AB, organisationsnummer 559318-3634, godkänns. 

7. Godkännande att Huddinge Samhällsfastigheter AB, via EGUH 2 Fastigheter 
Holdingbolag AB, kommer att försälja aktierna i ett nybildat dotterdotterbolag, 
Goldcup 27917 AB u.n.ä.t. Bildhuggaren l i Huddinge AB, organisationsnummer 
559318-3634, och därmed indirekt fastigheten Bildhuggaren 1, till Nordic Income 
Fund Sweden Holding 6 AB, organisationsnummer 559278-8573 (Altura fastigheter 
ett dotterbolag till NREP AB), enligt villkoren i aktieöverlåtelseavtalet med 
tilläggsavtal. 

8. Godkännande att Huddinge Samhällsfastigheter AB avvecklar det nuvarande 
holdingbolaget EGUH Fastigheter Holdingbolag AB med organisationsnummer 
559116-2408. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 4 oktober 2021 § 8   
    
Diarienummer KS-2021/1937.111    
 

 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige har gett Huddinge Samhällsfastigheter AB i uppdrag att vid 
lämplig tidpunkt avyttra Bildhuggarens verksamhetslokaler (KS-2020/1315.256). 
  
Huddinge Samhällsfastigheter har genomfört en försäljningsprocess och föreslår en 
försäljning av Bildhuggaren 1 till Nordic Income Fund Sweden Holding 6 AB, 
organisationsnummer 559278-8573 (Altura fastigheter, ett dotterbolag till NREP 
AB). 
  
Försäljningen av fastigheten Bildhuggaren 1 sker formellt genom att Huddinge 
Samhällsfastigheter AB, genom EGUH 2 Fastigheter Holding AB, säljer 100 procent 
av aktierna i ett nybildat dotterdotterbolag, till vilken fastigheten överlåts, till 
köparen. Överenskommet fastighetsvärde är 440 mnkr och överskottet av 
försäljningen bedöms uppgå till 71 mnkr. 
  
Konceptet för försäljningar av fastigheter enligt förslaget och bilagorna 2 och 4 till 
detta tjänsteutlåtande överensstämmer med gällande inkomstskattelag och den praxis 
som bildats mot bakgrund av denna lag. Kommunfullmäktige har i nuvarande 
holdingbolags bolagsordning godkänt att Huddinge Samhällsfastigheter AB via 
holdingbolag ska kunna bilda dotterdotterbolag för försäljning av fastigheter. 
  
Mot bakgrund av att Huddinge Samhällsfastigheter AB tidigare har getts denna 
möjlighet föreslår kommunstyrelsens förvaltning att kommunfullmäktige godkänner 
att bolaget upprättar ett nytt holdingbolag (dotterbolag till Huddinge 
Samhällsfastigheter AB) samt genomför försäljning av fastigheten Bildhuggaren 1 
enligt föreslagen process. Efter upprättandet av det nya holdingbolaget avvecklas det 
nuvarande holdingbolaget EGUH Fastigheter Holdingbolag AB med 
organisationsnummer 559116-2408. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Karl Henriksson (KD), Anders Abel (MP), Margareta Vikgren (S), 
Niklas Bougt (V), Tomas Selin (C), Mats Österholm (M), Peter Höög (M), Nujin 
Alacabek (V) och Gerhard Miksche (SD). 
  
Karl Henriksson (KD), Tomas Selin (C), Mats Österholm (M) och Gerhard Miksche 
(SD) yrkar samtliga att kommunfullmäktige ska bifalla kommunstyrelsens förslag. 
  
Niklas Bougt (V) och Nujin Alacabek (V) yrkar båda att kommunfullmäktige ska 
avslå kommunstyrelsens förslag. Se skriftligt förslag som bilaga till detta protokoll.  
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 4 oktober 2021 § 8   
    
Diarienummer KS-2021/1937.111    
 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till kommunstyrelsens 
förslag mot avslag till detsamma. Ordförande finner härvid att fullmäktige beslutar att 
bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut i ärendet. 
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Nujin Alacabek (V), för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp, reserverar sig mot beslutet 
till förmån för eget förslag, vilket återfinns som bilaga till detta protokoll.  
 
Protokollsanteckningar 
Anders Abel (MP) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll.  
  
Margareta Vikgren (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
 
Beslutet ska skickas till 
Huddinge Samhällsfastigheter AB 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 4 oktober 2021 § 9   
    
Diarienummer KS-2019/504.251    
 
 
 

Fördjupad utredning om nytt kommunhus   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Fördjupad utredning om nytt kommunhus med bilagor, Bilaga 1 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 20 augusti 2021 
godkänns. 

2. Uppdraget förnyad utredning om nytt kommunhus dnr 2019/504 ska därmed anses 
som slutfört. 

3. Lokalprogram, bilaga 1 till den fördjupade utredningen om nytt kommunhus, 
fastställs. 

4. Lokalisering av ett nytt kommunhus till Paradisbacken 33 fastställs. 

5. Huddinge Samhällsfastigheter AB utses som huvudman för det nya kommunhuset. 

6. Kommunstyrelsen ska inarbeta investeringen av nytt kommunhus i förslag till Mål 
och Budget 2022. 

7. Kommunstyrelsen ges i uppdrag att påbörja projektering i syfte att genomföra 
byggnation av nytt kommunhus. 

8. Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden ges i uppdrag att beskriva 
Sjödalsgymnasiets framtida lokalbehov på kort och lång sikt. 

9. Kultur- och fritidsnämnden ges i uppdrag att beskriva kulturskolans framtida 
lokalbehov på kort och lång sikt. 

10. Kultur- och fritidsnämnden ges i uppdrag att ompröva lokalprogrammet för nytt 
huvudbibliotek. 

11. Huddinge samhällsfastigheter AB ges, i samverkan med HUGE Bostäder AB, i 
uppdrag att ordna nya eller ersättningslokaler till de hyresgäster i befintliga lokaler 
som berörs av byggnationen av kommunhus. 

12. Kommunstyrelsen ges i uppdrag att arbeta fram ett lokalprogram för nytt 
Drifthus.  

13. Kommunstyrelsen ges i uppdrag att utreda alternativa platser för parkeringshus 
till det nya kommunhuset. 

14. Kommunstyrelsen ska i kommunens delårsrapport per augusti inarbeta resurser 
om max 4 mnkr för att påbörja projektering och utredningar med mera i syfte att 
genomföra byggnation av nytt kommunhus. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 4 oktober 2021 § 9   
    
Diarienummer KS-2019/504.251    
 

 

15. Kommunstyrelsen ska i förslag till Mål och Budget 2022 inarbeta resurser för att 
fortsätta projektering, detaljplanearbete, utredningar med mera i syfte att genomföra 
byggnation av nytt kommunhus. 

 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade 2020-09-28 om ett uppdrag till kommunstyrelsen att 
utföra en fördjupad utredning om uppförandet av nytt 
utveckling, mötesformer och var medarbetarna befinner sig när de arbetar. Därav har 
ett nytt lokalprogram arbetats fram utifrån dessa nya förutsättningar. 
  
I utredningen har fördjupade studier för nytt kommunhus genomförts på tre olika 
lokaliseringar med olika alternativ på byggnader. Efter utvärdering av dessa mot 
uppsatta mål återstår två alternativ; 
• Nybyggnad på ”Kommunhustomten”, Kommunalhuset 2, dvs. där det befintliga 

kommunhuset finns idag. 
• Återbruk (Om- och tillbyggnad) på ”Paradisbacken”, Paradisbacken 33, där bland 

annat vårdcentral och Sjödalsgymnasiet ligger idag. 
En fördjupande mobilitetsutredning med omvärldsanalys och studier av 
parkeringslösningar har också utförts för de olika lokaliseringarna. 
  
Gällande lokalisering väger ett antal faktorer över till Paradisbackens fördel vilket 
förordas. Dels är det centrala läget mer attraktivt ur både ett medborgarperspektiv och 
medarbetarperspektiv samt att placeringen av nytt kommunhus på Paradisbacken 
kommer bidra till utvecklingen av Huddinge centrum. För de befintliga hyresgästerna 
i fastigheten inleds ett arbete med att finna nya lokallösningar. Gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden samt Kultur- och fritidsnämnden får i uppdrag att definiera 
sina lokalbehov. De kortsiktiga lokalbehoven ska redovisas i årets 
verksamhetsberättelse. De långsiktiga behoven hanteras inom ramen för nämndens 
totala lokalbehovsprognos och kommunstyrelsens lokalresursplan, inkluderat 
strukturplan för gymnasieskolan samt strukturplan av kulturverksamheten i 
Huddinge. 
  
Investeringskalkyler samt beräkningar av hyror och livscykelkostnad på 50 år har 
utförts för de två slutliga alternativen. Byggkostnaden på Kommunhustomten 
beräknas till 812 mkr och på Paradisbacken 642 mkr, dessa kostnader är exklusive 
parkering och bibliotek. Årshyran år 1 för nytt kommunhus exklusive parkering och 
bibliotek blir på Kommunhustomten 42,6 mkr och för Paradisbacken 38,7mkr. 
Kostnad för att bygga ett nytt bibliotek beräknas till 80 mkr och hyran blir 5,3 mkr.  
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Kostnad för parkeringslösning för Kommunhustomten är 110 mkr med hyra 6,2 mkr 
och för Paradisbacken varierar kostnaden för parkering, beroende på lösning, mellan 
109 mkr och 233 mkr med en hyra på mellan 5,8 – 12 mkr. Allt i 2021 års 
kostnadsläge. Följdkostnader för bland annat evakueringar och nya lokaler till 
hyresgäster tillkommer i båda alternativen. 
  
En studie har utförts gällande huvudmannaskap, eget ägande eller en privat 
fastighetsägare. Flertalet aspekter pekar till fördel för eget ägande. Förutom att 
kommunen behåller rådigheten över fastigheten är hyreskostnaden lägre samt att den 
totala tiden för att bygga nytt kommunhus blir 2 år kortare vid eget ägande. 
 
En sammanfattning av den fördjupade utredningen och de tre beslut som skall fattas 
(lokalprogram, lokalisering och huvudmannaskap) är att kommunstyrelsens förvaltning 
föreslår att besluta om det nya lokalprogrammet och att påbörja projektering i syfte att 
genomföra byggnation av ett nytt kommunhus på Paradisbacken 33. Som huvudmannaskap 
förordas eget ägande. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige  
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Leif Dyrvall (DP), Rasmus Lenefors (S), 
Christian Ottosson (C), Nujin Alacabek (V), Henrik Juhlin (C), Bo Källström (L), 
Lars Björkman (HP) och Sven Pernils (SD). 
  
Daniel Dronjak (M), Christian Ottosson (C), Henrik Juhlin (C), Bo Källström (L), 
Lars Björkman (HP) och Sven Pernils (SD) yrkar samtliga bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
  
Nujin Alacabek (V) yrkar bifall till Vänsterpartiets förslag till beslut i ärendet, se 
bilaga till detta protokoll. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till kommunstyrelsens 
förslag mot bifall till Vänsterpartiets förslag. Ordförande finner härvid att fullmäktige 
beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Nujin Alacabek (V), för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp, reserverar sig mot beslutet 
till förmån för eget förslag, vilket återfinns som bilaga till detta protokoll. 
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Protokollsanteckningar 
Leif Dyrvall (DP) anmäler protokollsanteckning, se bilaga detta protokoll. 
 
Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder 
Huddinge Samhällsfastigheter AB 
Huge Bostäder AB 
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Avsiktsförklaring väg 226, Flemingsberg, planskildhet och 
nedsänkning  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Avsiktsförklaring mellan Huddinge kommun, Region Stockholm trafikförvaltningen 
och Trafikverket avseende väg 226, Flemingsberg planskildhet och nedsänkning 
godkänns i enlighet med bilaga till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 
daterat den 12 augusti 2021. 

 
Sammanfattning 
Den 8 februari 2021 fattade Kommunfullmäktige beslut om att Kommunen skulle 
ingå en överenskommelse med Trafikverket och Region Stockholm 
Trafikförvaltningen om en avsiktsförklaring för åtgärdsvalsstudie för bytespunkt 
Flemingsberg, KS-2020/1989. 
  
I avsiktsförklaringen var parterna överens om att för att uppnå samtliga mål i 
åtgärdsvalsstudien måste Flemingsbergs station byggas om. En av de identifierade 
åtgärderna i åtgärdsvalsstudien omfattar nedsänkning av väg 226 genom 
Flemingsberg. 
  
I arbetet med åtgärdsvalsstudien konstaterades det att de framtagna målen med 
bytespunkten inte kan uppfyllas om Huddingevägen och en framtida spårväg 
(Spårväg syd) korsas i samma plan. Den åtgärd som uppfyller målen är en planskild 
korsning mellan spårvägen och Huddingevägen och åtgärdsvalsstudien har föreslagit 
en nedsänkning av väg 226 genom Flemingsberg 
  
För att åtgärden nedsänkning av väg 226 ska kunna ingå i en prioritering i kommande 
länsplan kom Trafikverket, Huddinge kommun och Region Stockholm överens om att 
ta fram en avsiktsförklaring för nedsänkning av väg 226 för ansvarsfördelning och 
finansieringsprinciper. En sådan process inleddes i början av året och har nu lett fram 
till denna avsiktsförklaring inklusive medfinansieringsprinciper. 
  
Förvaltningen anser att avsiktsförklaringen kan bidra till att objektet kan finansieras 
inom länsplan 2022-2033. Objektet är en viktig pusselbit för fortsatt utveckling mot 
de mål som ställs upp i utvecklingsprogram och utvecklingsplan för Flemingsberg. 
De principer som regleras i avsiktsförklaringen ger förutsättningar för godtagbara 
villkor för kommunen i ett kommande medfinansieringsavtal. Kommunen åtar sig att 
medfinansiera objektet med 322 miljoner kronor av den bedömda investeringen på  
 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  20 (35) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 4 oktober 2021 § 10   
    
Diarienummer KS-2021/1602.352    
 

 
1 181 miljoner koronor. Kommunens medfinansiering kan finansieras genom uttag av 
exploateringsbidrag och försäljning av mark.  
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Love Bergström (M), som yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Trafikverket 
Region Stockholm trafikförvaltningen 
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Ny valdistriktsindelning i Huddinge kommun  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
I enlighet med vad som anges i bilaga 1 till förvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 
11 augusti 2021 beslutas följande: 

1. Ett nytt distrikt skapas i Huddinge centrum med delar av nuvarande valdistrikten 
Huddinge C samt Paradisbacken. Det nya valdistriktet får namnet Huddinge C. 

2. Ett nytt distrikt, benämnt Paradisbacken, skapas med delar av nuvarande 
valdistrikten Hörningsnäs samt Paradisbacken. 

3. Ett nytt distrikt, benämnt Tomtberga S, skapas med delar av nuvarande 
valdistrikten Huddinge C samt Hörningsnäs. 

4. Ett nytt distrikt skapas i Storängen med delar från nuvarande valdistrikten Solgård, 
Paradisbacken samt Hörningsnäs. 

5. Nuvarande valdistriktet Tomtberga ändrar namn till Tomtberga N. 

6. Nuvarande valdistrikten Hörningsnäs och Solgård får nya gränsdragningar. 

7. Gränsdragningen ändras för valdistrikten Milsten, Snättringe gård och Skogsäng. 

8. Valdistriktet Glömsta delas upp i två distrikt; Glömsta N och Glömsta S. 

9. Ett nytt valdistrikt, benämnt Fullersta gård, skapas med delar från nuvarande 
valdistrikten Källbrink och Fullersta Gård. Befintliga valdistrikten Källbrink och 
Fullersta gård får nya gränsdragningar. Därtill föreslås nuvarande valdistriktet 
Fullersta gård byta namn till Fullersta torg. 

10. I övrigt ska nuvarande valdistriktsindelning gälla. 

 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige gav den 17 maj 2021 ett uppdrag att genomföra en översyn av 
valdistriktsindelningen i Huddinge kommun med utgångspunkt i de krav som 
vallagen ställer. 
  
Översynen har lett fram till ett förslag till ny valdistriktsindelning för Huddinge 
kommun. Förslaget innebär att nuvarande 60 valdistrikt utökas till 64 valdistrikt och 
att det görs en omfördelning av flera befintliga valdistrikt för att möta vallagens krav. 
  
Förvaltningens bedömning är att förslaget till ny valdistriktindelning uppfyller 
vallagens krav. Genom att föreslå en indelning där inget distrikt överstiger 1800  
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röstberättigade finns goda marginaler i förhållande till vallagens gräns om max 2000 
röstberättigade per distrikt, samtidigt som det minskar risken för trängsel och 
köbildning. Även arbetsbelastningen för de som arbetar i vallokalerna minskar. 
Sammantaget bidrar detta till att skapa goda förutsättningar att få ett bra mottagande 
och god information i vallokalerna, som kan bli mer jämbördig i de olika 
kommundelarna.  
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Ingalill Söderberg (DP), Henrik Juhlin (C), Olov Hamilton (V) 
och Aza Cheragwandi (S).  
  
Ingalill Söderberg (DP) och Henrik Juhlin (C) yrkar båda bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Olov Hamilton (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
  
Aza Cheragwandi (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
 
Beslutet ska skickas till 
Valmyndigheten 
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Överenskommelse avseende Energi och klimatrådgivning 
2022–2025 – svar på rekommendation från Storsthlm  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Samverkansöverenskommelse för regionala energi- och klimatrådgivningen (EKR) i 
Stockholms län, bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 
den 17 augusti 2021, antas. 

 
Sammanfattning 
Huddinge kommun har fått ”Samverkansöverenskommelse för regionala energi- och 
klimatrådgivningen (EKR) i Stockholms län” med rekommendation om antagande 
från Storsthlm (bilaga 1) då nuvarande överenskommelse upphör 2021. Kommunerna 
i Stockholms län har sedan 2004 samverkat kring energi- och klimatrådgivning. 
  
Avsikten med överenskommelsen är att stödja en fungerande och kostnadseffektiv 
kommunal energi- och klimatrådgivning inom Stockholms län. Målsättningen är att 
skapa förutsättningar för en effektiv användning av de resurser som tillfaller 
kommunerna i Stockholms län för EKR verksamhet via statsbidrag. Samarbetet ska 
sträva efter att skapa förutsättningar för insatser som bidrar till att minska regionens 
negativa klimatpåverkan mer än vad som skulle kunna åstadkommas utan 
mellankommunalt samarbete. 
  
Klimat- och stadsmiljönämnden lämnade den 23 mars 2021, genom ett 
delegationsbeslut, ett yttrande över tidigare version av förslag till ny 
samverkansöverenskommelse till Storsthlm. Bland annat framförde nämnden att den 
är positiv till de förändringar som gjorts avseende Storsthlms styrelses roll i 
samarbetet samt instämde i förslaget att samverkansöverenskommelsen ska gälla i 
fyra år då en mer långsiktig och stabil organisation underlättar för att verksamheten 
ska fungera och vara effektiv. Även en del andra åsikter lämnades. I den nu bilagda 
reviderade versionen har synpunkterna tagits om hand. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning och miljö- och bygglovsförvaltningen, som samberett 
ärendet, har inga ytterligare synpunkter och anser att kommunstyrelsen ska föreslå 
kommunfullmäktige att anta överenskommelsen. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Christian Ottosson (C), som yrkar att fullmäktige ska besluta i 
enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
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Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Storsthlm 
Klimat- och stadsmiljönämnden 
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Förslag till avtal om strategiskt partnerskap mellan 
Södertörns högskola och Huddinge kommun  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Förslag till avtal om strategiskt partnerskap mellan Södertörns högskola och 
Huddinge kommun, bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 
daterat den 11 augusti 2021, godkänns.  

 
Sammanfattning 
Innovationer och utveckling är nyckelfrågor i en kunskapsdriven ekonomi och därför 
behövs satsningar på framtagande av ny kunskap liksom implementeringen av redan 
befintlig. I det arbetet fyller ett systematiskt samarbete mellan kommunen och den 
högre utbildningen en viktig funktion. Det övergripande målet i Mål och budget ”God 
ekonomi och effektiv verksamhet” har bäring på samarbetet med akademierna då det 
innebär att skattemedel används effektivt. Att arbeta smartare kan handla om att 
använda ny teknik för att digitalisera och automatisera arbetssätt, men minst lika 
mycket att ta till sig kunskaper och erfarenheter från andra då det gör verksamheten 
rationellare och kvalitativt bättre. 
  
Mot bakgrund av att Huddinge kommun och Södertörns högskola har en bred och 
välutvecklad samverkan har ett förslag till hur samarbetet kan bli än effektivare 
genom en gemensam organisering och struktur tagits fram av kommunen och 
akademin tillsammans och formaliserats i ett avtal om strategiskt partnerskap. 
  
Partnerskapet föreslås styras av en ledningsgrupp som träffas en gång per år för 
uppföljning av arbetet samt beslutar om kommande prioriterade områden och 
verksamhetsplan, utifrån de underlag som strategiska arbetsgruppen tagit fram. 
Huddinge kommuns representanter i ledningsgruppen utgörs av biträdande 
kommundirektör och gymnasie- och arbetsmarknadsdirektör. Partnerskapet utvecklas 
i en strategisk arbetsgrupp som träffas två ggr/år. Den strategiska arbetsgruppen 
består av forskare/lärare inom de tematiska områden som partnerskapet fokuserar på, 
liksom motsvarande verksamhetsansvariga i kommunens förvaltningar. 
  
Avtalet förutsätter arbetsinsatser i ledningsgruppen och den strategiska 
arbetsgruppen, men då vissa av dessa arbetsuppgifter utförs redan idag men inte fullt 
så rationellt som det föreslagna partnerskapet förväntas leda till kommer inga 
merkostnader att uppstå. Föreslagna partnerskap antas göra den kommunala 
verksamheten kvalitativt bättre och/eller effektivare. 
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Kommunstyrelsens förvaltning anser att det förslagna partnerskap ligger i linje med 
kommunens strategi för samverkan med akademierna och kommunens 
hållbarhetsarbete avseende de tre hållbarhetsperspektiven och föreslår 
kommunstyrelsen att godkänna bifogat förslag till avtal. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Christina Eklund (M), Tomas Selin (C) och Bo Källström (L), som 
samtliga yrkar att fullmäktige ska besluta i enlighet med kommunstyrelsens förslag 
till beslut. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Södertörns högskola 
Samtliga nämnder och bolag 
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Befrielse från förtroendeuppdrag   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att befria följande personer från angivna uppdrag: 

David Nord (L) Från uppdraget som ersättare i 
förskolenämnden 

Lucas Lovén  (M) Från uppdraget som ersättare i 
gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden 

Rikard Lingström  (S)  Från uppdragen som ledamot i 
kommunfullmäktige, ledamot i 
kommunstyrelsen och personlig 
ersättare för ombud i förbundsmöte 
i Storsthlm 

Åke Wickberg (MP) Från 2021-12-01 från uppdragen 
som ersättare i 
kommunfullmäktige, ersättare i 
gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden och 
ledamot i styrelse i Huddinge 
Samhällsfastigheter AB 

Gabriella Zaring (L) Från 2021-11-01 uppdraget som 
ledamot i vård- och 
omsorgsnämnden 

John Clewett (SD) Från uppdraget som ledamot i 
gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden 

Ann Clewett (SD) Från uppdraget som ledamot i 
socialnämnden 

Gerhard Miksche (SD) Från uppdraget som ersättare i 
klimat- och stadsmiljönämnden 

Keya Izol (V) Från uppdraget som ersättare i 
gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden 

Olov Hamilton (V) Från uppdraget som ledamot i 
förskolenämnden 

Christina Eklund (M) Från 2022-02-01 från uppdragen 
som kommunalråd, ordförande 
tillika ledamot i gymnasie- och 
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arbetsmarknadsnämnden och 
ledamot i kommunstyrelsen 

 
Sammanfattning 
Begäran om befrielse från uppdrag har tillställts fullmäktige i ett val-PM 
sammanställt av förvaltningen.  
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta om befrielse från förtroendeuppdrag i 
enlighet med utsänt val-PM, och finner härvid att så är fallet. 
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Val, fyllnadsval och fyllnadsnomineringar   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om följande val för nedan angivna tider:  

Ny ledamot och ny ersättare i förskolenämnden för perioden till och med 
den 31 december 2022  
Malin Ahlgren (V) Ny ledamot efter Olov Hamilton 

 
Viktor Dovresjö (L) Ny ersättare efter David Nord 

 
Ny ersättare i kommittén för arvodes- och partistödsfrågor för perioden 
till och med den 14 oktober 2022 
Lars-Erik Hilldoff (L) Efter Madeleine Svensson 

 
Ny kommunrevisor för perioden från och med den 1 december 2021 till 
och med 2022, varvid uppdraget är slutfört när revisorerna under år 2023 
har avslutat granskningen av 2022 års verksamhet och därmed lämnat 
revisionsberättelse för 2022 
Åke Wickberg (MP) Efter Marianne Broman 

 
Ny ledamot i styrelse i Huddinge Samhällsfastigheter AB för perioden från 
och med den 1 december 2021 till och med den 31 december 2022 
Tomas Nordström (MP)  Efter Åke Wickberg 

 
Nya ledamöter och nya ersättare i gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 
för perioden till och med den 31 december 2022 
Alexandra Ghialamas (SD) Ny ledamot efter John Clewett 

 
Olov Hamilton (V) Ny ledamot efter Alexander 

Lövkvist Trapp 
Ulf Thalin (SD) Ny ersättare efter Alexandra 

Ghialamas 
 

Lasse Alm (V) Ny ersättare efter Keya Izol 
 

Ny ersättare i gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden för perioden från 
och med den 1 december 2021 till och med den 31 december 2022 
Evelina Enochsson 
 

(MP) Efter Åke Wickberg 
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Ny nämndeman i Södertörns tingsrätt för perioden till och med den 31 
december 2023 
Habira Majieva (MP) Efter Marianne Broman 

 
Ny ledamot i socialnämnden för perioden till och med den 31 december 
2022 
Anki Blomqvist (SD) Efter Ann Clewett 

 
Ny ersättare i klimat- och stadsmiljönämnden för perioden till och med 
den 31 december 2022 
Felix Byström (SD) Efter Gerhard Miksche 

 
 
Sammanfattning 
Nomineringar till de aktuella valen har tillställts fullmäktige genom ett val-PM 
sammanställt av förvaltningen.  
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta i enlighet med val-PM i sin helhet, och 
finner härvid att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 4 oktober 2021 § 16   
    
Diarienummer KS-2020/2722.119    
 

 
 

Avbryt avvecklingen av den kommunala hemtjänsten – svar 
på motion väckt av Sara Heelge Vikmång (S), Nujin Alacabek 
(V) och Anders Lönroth (MP)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen bordläggs, för att behandlas vid fullmäktiges nästkommande sammanträde. 

 
Sammanfattning 
Den 14 december 2020 väcktes en motion i kommunfullmäktige av ledamöterna Sara 
Heelge Vikmång (S), Nujin Alacabek (V) och Anders Lönroth (MP). Motionärerna 
föreslår att kommunfullmäktige ska besluta att Huddinge kommun ska ha hemtjänst i 
egen regi som ett alternativ för de äldre. Motionen följer av vård- och 
omsorgsnämndens beslut från den 26 november 2020 om att avveckla hemtjänsten i 
egen regi. 
  
Förslaget till svar på motionen har tagits fram av kommunstyrelsens förvaltning och 
socialförvaltningen tillsammans i en samberedning. Ärendet har också gått på remiss 
till Huddinges pensionärsråd föreslår att remissen tillstyrkes. 
  
Vård- och omsorgsnämndens beslut att avveckla hemtjänsten i egen regi 
överklagades den 10 december 2020, och den 8 februari 2021 kom förvaltningsrätten 
med sin dom. Förvaltningsrätten meddelade att beslutet om att avveckla hemtjänsten i 
egen regi har tagits på fel nivå då beslutet är av större vikt för kommunen. På denna 
grund ansåg förvaltningsrätten att det aktuella beslutet skulle upphävas. Kommunen 
valde att inte överklaga förvaltningsrättens dom. 
  
Då ingen avveckling av hemtjänst i egen regi genomförs finns verksamheten kvar och 
utgör således även fortsättningsvis ett alternativ för de som är i behov av hemtjänst. 
  
Förvaltningen föreslår kommunstyrelsen anse motionen besvarad. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
Ordförande meddelar att önskemål inkommit om att bordlägga behandlingen av den 
aktuella motionen. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om motionen kan bordläggas för att istället behandlas 
vid nästkommande sammanträde, och finner härvid att så är fallet. 
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  Sammanträdesdatum Paragraf  

Kommunfullmäktige 4 oktober 2021 § 17   
    
Diarienummer KS-2021/303.119    
 
 
 

Införskaffande av mobila syrgasapparater till Huddinges 
äldreboende - svar på motion väckt av Martin Nigals (SD) och 
Ann Clewett (SD)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till vad som anges i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 11 augusti 2021, avslås motionen. 

 
Sammanfattning 
Martin Nigals (SD) och Ann Clewett (SD) har den 8 februari 2021 väckt en motion 
om att Huddinge kommun ska införskaffa mobila syrgasapparater till Huddinges 
äldreboenden. 
  
Motionen har remitterats till vård- och omsorgsnämnden för synpunkter. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning instämmer i vård- och omsorgsnämndens 
ställningstagande att förslagen i motionen inte bedöms genomförbara. 
  
Behovet av syrgas på kommunens äldreboenden och inom hemtjänsten uppfylls redan 
idag av region Stockholm. 
  
Förvaltningen ser varken något behov av eller några berättigade skäl till att överta 
ansvaret för syrgasutrustning från region Stockholm. 
  
Med hänvisning till detta föreslår kommunstyrelsens förvaltning att motionen ska 
avslås. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Martin Nigals (SD), Karl Henriksson (KD), Gerhard Miksche 
(SD) och Mats Arkhem (SD). 
  
Martin Nigals (SD), Gerhard Miksche (SD) och Mats Arkhem (SD) yrkar samtliga att 
fullmäktige ska bifalla motionen. 
  
Karl Henriksson (KD) yrkar att fullmäktige ska bifalla kommunstyrelsens förslag. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 4 oktober 2021 § 17   
    
Diarienummer KS-2021/303.119    
 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till kommunstyrelsens 
förslag mot bifall till motionen. Ordförande finner härvid att fullmäktige beslutar att 
bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Mats Arkhem (SD), för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp, reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag. 
 
Beslutet ska skickas till 
Vård- och omsorgsnämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 4 oktober 2021 § 18   
    
    
 

 
 

Beslut rörande inlämnade motioner och interpellationer  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. De inlämnade motionerna får ställas. 

2. Kommunfullmäktige överlämnar motionerna till kommunstyrelsen för beredning. 

 
Sammanfattning 
Till fullmäktiges sammanträde har följande motioner inlämnats: 

 
• När-Återvinningscentraler - motion väckt av Anders Lönroth (MP), Carina 

Sundström (MP) och Anders Abel (MP) 
 

• Utöka Solängens förskolegård! - motion väckt av Anders Lönroth (MP), 
Carina Sundström (MP) och Anders Abel (MP) 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 4 oktober 2021 § 19   
    
Diarienummer KS-2021/73.915    
 

 
 

Delgivningar  
 
Vid dagens fullmäktigesammanträde föreligger inga delgivningar.  
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2021-10-04 

                     

Förslag 

 

Ärende 8: Försäljning av Bildhuggaren 1 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

att avslå att Huddinge Samhällsfastigheter köper in ett aktiebolag i syfte att bilda ett 

nytt dotterbolag till Huddinge Samhällsfastigheter och genomför försäljningen av 

fastigheten Bildhuggaren 1 (p.1-p.8)  

 

Bakgrund 

Vi har tidigare motsatt oss bostadsförsäljningar från Huge Bostäder och att 

försäljningarna sker genom att bolag bildas och andelarna avyttras. Syftet med detta 

är enbart att undgå att betala skatt för kapitalvinsten på fastigheten. Vi är väl 

medvetna om att metoden är i överensstämmelse med reglerna i inkomstskattelagen. 

Metoden är dock omstridd och vi anser inte att kommunen ska skatteplanera på detta 

sätt. Därför ska förslaget avslås. 

 

Vi står för övrigt kvar vid vår inställning att verksamheterna i Bildhuggaren inte ska 

drivas av privata aktörer. Verksamheterna var från början planerade för kommunal 

drift. Vi anser att kommunen själv ska tillgodose medborgarnas behov av omsorg. 

Det finns en stor risk för att privata aktörer med vinstintressen kommer att sätta 

vinsten framför allt. Vi anser att skattepengarna istället ska gå till vår gemensamma 

välfärd.  

 

Historien om Bildhuggaren är i grunden också ett exempel på hur den borgerliga 

kaosprivatiseringen driver goda kommunala planeringar i stöpet som leder till 

kostsamma beslut som undergräver det kommunala förtroendet. Den kommunala 



planeringen för ett kombinerat särskilt boende (SÄBO) och förskola driven i egen regi 

föll när vård- och omsorgsnämnden beslutade att lägga ut SÄBO till Lagen om 

valfrihetssystem (LOV). Vi anser att skattepengar skall förvaltas ansvarsfullt och inte 

genom ideologisk kostsam privatiseringsiver. Våra gemensamma skattemedel skall 

gå till vår gemensamma välfärd. 

 

 

 

Nujin Alacabek                             Britt Björneke                           Niklas Bougt 

 

 

 

 

 

 



Huddinge kommun
Kommunfullmäktige
2021-10-04

Protokollsanteckning

Ärende 8, Försäljning av Bildhuggaren

Bildhuggaren byggdes i syfte att fungera som förskola och äldreboende, verksamheter som
skulle drivas i kommunal regi. Under processens gång bytte den styrande koalitionen
riktning och väljer nu att sälja byggnaden. Vi i Miljöpartiet är kritiska till hur koalitionen
hanterat ärendet och när man hösten 2020 gick ifrån de tidigare planerna på att driva
verksamheterna reserverade vi oss mot detta beslut.

Bildhuggaren var tänkt att skapa möten över generationsgränser. Det planerades också ett
“nattis”, förskoleverksamhet tillgängligt på obekväma tider, något som är väldigt viktigt för
föräldrar med arbetstid förlagd på kvällar och nätter.

För äldreboendet välkomnar vi att en idéburen, icke vinstdrivande aktör nu etablerar sig i
kommunen. Men eftersom fastigheten nu säljs innebär det att kommunen förlorar rådigheten
över vilka sorts verksamheter som kommer att bedrivas på sikt. Om kommunen istället
behållit ägarskapet och hyrt ut lokalerna hade kommunen haft rådighet även i framtiden.

I detta skede konstaterar vi att förarbetet inför försäljningen verkar skötts bra, där
förvaltningen beaktat flera aspekter istället för att bara välja den köpare som bjudit högst. Vi
har alltså inga synpunkter på hur försäljningen skett, bara att den sker överhuvudtaget.

Miljöpartiet i Huddinge vill i framtiden se mer långsiktig planering av kommunala
verksamheter. Med bättre prognoser och mer gediget förarbete bör man inte behöva byta
riktning halvvägs in i bygget. Att försäljningen av Bildhuggaren går med vinst bör inte ses
som ett bevis på att projektet varit lyckat, bara att man minimerat skadan av den kortsiktighet
som styr så mycket av koalitionens arbete. Slutsatsen att försäljningen ger vinst är dessutom
en orättvis jämförelse. Det hade varit en relevant investeringskalkyl om Huddinge
Samhällsfastigheter haft en obebyggd markyta och undersökt möjligheterna att bygga för att
sedan sälja. I dagsläget borde jämförelsen istället ha varit mellan att sälja fastigheten och att
behålla ägandet och hyra ut den.

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth Anders Abel Carina Sundström
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PROTOKOLLSANTECKNING 

 
Ärende 8: Försäljning av Bildhuggaren 1 
 
Socialdemokraterna yrkade avslag till beslutet i kommunfullmäktige om att ge Huddinge 
Samhällsfastigheter i uppgift att avyttra Bildhuggarens verksamhetslokaler och att privatisera 
äldreboendet och förskolan som planerades starta i kommunal regi.  

 
Vi tycker att det är mycket olyckligt att den moderatledda koalitionen med stöd av 
Sverigedemokraterna driver fram marknadslösningar och privatiseringar i vår gemensamma 
välfärd. Det leder till ett ineffektivt utnyttjande av våra gemensamma skattekronor, 
skattekronor som skulle kunna gå till lärare, förskollärare, barnskötare och undersköterskor. 
Vi har motsatt oss tidigare beslut om att hälften av alla nytillkomna kommunalt finansierade 
verksamheter skall uppföras och drivas i privat regi. Vi har också motsatt oss införandet av 
valfrihetssystem inom särskilt boende (LOV). 

 

Konsekvenserna av Moderaternas politik innebär att kommunen inte längre har samma 
rådighet över planeringen av platser inom särskilt boende. Två kommunala boenden har lagts 
ned samtidigt som Bildhuggaren, som under hela processen planerats att drivas i kommunal 
regi – privatiseras.  

 
Vi varnade i samband med att beslutet om LOV drevs igenom att det riskerar att påverka 
också kommunens egen regi med tomställda lägenheter och därmed försämrade intäkter som 
följd. Personalkostnader är en av största kostnaderna inom kommunens verksamheter och 
minskade ekonomiska resurser leder till neddragningar på personal i ett läge där vi istället 
behöver öka tryggheten, minska sjukskrivningarna och förbättra villkoren. Timanställda som 
hoppar mellan avdelningar, eller delade turer eller en uppsplittrande arbetsvardag för 
personalen är inte en bra lösning.  
 
Utöver det faktum att kommunfullmäktige beslutade om att privatisera verksamheterna 
kopplade till Bildhuggaren så var det också sättet som detta utfördes på som var under all 
kritik, då Förskolenämnden fick reda på att förskolan skulle gå från kommunal till privat i ett 
informationsärende.  
 

I Huddinge kommuns lokalförsörjningsprocess så står det klart och tydligt att strategiska 
vägval ska göras snarast och lyftas till politiskt beslut i ett tidigt skede. Beslutet som togs i 
september förra året om att ändra utförare för förskola och äldreboende i kvarteret 



Bildhuggaren är exempel på det motsatta. Att så hastigt och i sista minuten ändra 
förutsättningarna innebär att resurser i kommunens bolag och förvaltningar har tagits i 
anspråk utan att det egentligen finns några garantier för att det i slutänden blir en god 
verksamhet för Huddingeborna. 

 

Vi är besvikna över det moderatledda styrets hantering av projektet Bildhuggaren. 
Kommunfullmäktige har mot vår vilja dock beslutat att verksamhetslokalerna ska avyttras och 
verksamheterna privatiseras och vi ser inga möjligheter att ändra det beslutet utan att riskera 
att förlänga processen och därmed ta än mer av kommunens gemensamma resurser i 
anspråk. Det är beklagligt att det blir två olika huvudmän för äldreboendet och förskolan, när 
en bärande tanke i planeringen var vinsterna i att utnyttja gemensamma utrymmen samt 
överbrygga generationerna i verksamheterna. 
 
 
För Socialdemokraterna  
 
Rasmus Lenefors 
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Förslag 

Ärende 9: Fördjupad utredning om nytt kommunhus 

 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

att den fördjupade utredningen om nytt kommunhus (med bilagor), godkänns 
med en tillkommande medborgardialog vilken genomförs inom en snar tid. 
 

 

Bakgrund 

Under hösten ska kommunen besluta om ett nytt kommunhus. Resultatet 
har landat i två alternativ för var kommunhuset ska vara. Det första 
alternativet är att det nuvarande kommunhuset byggs ut medan det andra 
alternativet är att ett nytt kommunhus byggs på Paradisbacken 33. Båda 
alternativen har sina fördelar nackdelar. Att bygga ut den nuvarande 
kommunhustomten med parkering skulle uppgå till ca 922 mnkr; och på 
Paradisbacken skulle kostnaderna uppgå till mellan 751 – 875 mnkr 
beroende på parkeringsmöjligheter. Den fördjupade utredningen visar att 
det mest kostnadseffektiva alternativet är Paradisbacken 33, där man 
samtidigt kan återanvända lokaler från Sjödalsgymnasiet, Vårdcentralen 
och Kulturskolan.  

Vänsterpartiet ställer sig generellt positiva till att det nya kommunhuset 
anläggs på Paradisbacken och att det styrs i egen regi. Med detta 
tillkommer ett par synpunkter som vi anser att man behöver beakta. Det 
första gäller parkeringsmöjligheterna kring det tilltänkta kommunhuset. 
Man har tänkt ett parkeringshus på Klockargården 4. Marken har 
komplicerade grundförhållanden och ligger i en sänka som riskerar att 
översvämmas vid skyfall. Det behövs en noga utarbetad plan för hur man 
ska kunna arbeta kring dessa förutsättningar. 

Det föreslås också en minskning av kontorsytorna från 25 kvm till endast 
12,5 kvm, vilket är en halvering. Öppna och mindre kontorsytor kan vara 
bra, men också bli problematiska då vissa förvaltningar hanterar 
sekretessbelagt material, så som Socialförvaltningen. Det var något som 
inte togs i beräkning när man anlade ett nytt kommunhus med öppna och 
effektiviserade kontorsytor på Lidingö. Det har lett till olika komplikationer 



och åtgärder i efterhand och därför anser vi att det är av stor vikt att ta 
detta i beaktning.  

Om alternativet Paradisbacken antas så kommer flera hyresgäster att få 
flytta sina lokaler, det gäller Sjödalsgymnasiet, Vårdcentralen och 
Kulturskolan. Utredningen säger att det finns flertalet alternativ till lokaler i 
centrala Huddinge för Vårdcentralen. Vi vill att man tar i beaktning att 
lokalerna är lättåtkomliga och kollektivtrafiknära, speciellt för äldre, 
funktionshindrade och sjuka där det är viktigt med både tillgänglighet och 
smidighet. 

Vi värdesätter kommunens invånare och deras synpunkter och byggandet 
av ett nytt kommunhus är enligt vår mening både ett stort och även 
kostsamt projekt. Flera befintligliga verksamheter påverkas och kommer 
behöva byta lokaler. Därför vill vi se att en medborgardialog mellan 
kommunen och invånarna för att informera vad som planeras och för att ta 
emot deras synpunkter i projektet. Det är viktigt att ge medborgarna en 
röst i projektet och tydliga svar på hur de olika verksamheterna kommer 
påverkas innan man går vidare med projektet. En tydlig medborgardialog 
skulle verka för en ökad förståelse och transparens mellan kommunen och 
invånarna.  

Till sist så verkar det inte finnas en utarbetad plan om vad som kommer 
hända med det nuvarande kommunhuset, om det andra alternativet skulle 
antas. Vänsterpartiet vill se en utarbetad plan kring vad lokalerna kommer 
att användas till. Detta i synnerhet då vi har föreningar som är i behov av 
lokaler för aktiviteter avseende barn -och unga, men vi ser också behovet 
av fler hyresrätter med rimliga hyror i centrala Huddinge. 

 

 

Nujin Alacabek                                        Niklas Bougt 
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Protokollsanteckning ärende 9, Fördjupad utredning om nytt kommunhus 

 

Drevvikenpartiet ser fördelarna med att samla kommunens och bolagens administrativa 

personal i ett och samma hus, istället för att sitta utspridda i ett stort antal olika 

byggnader. Nya arbetssätt och ökat distansarbete gör också att ytan per anställd kan 

minskas väsentligt.  

Drevvikenpartiet ser dock inte att utredningen tagit hänsyn till det faktum att frågan om 

en kommundelning fortfarande är högst aktuell och kan komma att genomföras innan ett 

nytt kommunhus står färdigt. Om en fjärdedel av kommunen skulle avskiljas och bilda 

en ny kommun måste det finnas en beredskap för att antalet personer som skulle arbeta i 

Huddinge kommuns nya kommunhus kan bli avsevärt färre. 

 

 

För Drevvikenpartiet 

 

 

Leif Dyrvall   Ingalill Söderberg Patrik Willingstam 

  

 

 

 

 

______________________ 

Drevvikenpartiet 

Tornslingan  

142 61 Trångsund 
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Protokollsanteckning 

 

Ärende 11: Ny valdistriktsindelning i Huddinge 

Vi välkomnar förslaget att valdistrikten i Huddinge ökar från 60 till 64. Detta behövs 

framförallt för att undvika långa köer utanför vallokalerna, för att göra det smidigt att 

rösta för medborgarna, men även för att inte öka arbetsbelastningen för valarbetarna. 

Det ser också till att valdistrikten blir ungefär lika stora.  

Det är viktigt att förutsättningarna för att valen ska kunna genomföras på ett smidigt 

och säkert sätt utvecklas och att vi tar lärdom av de utvärderingar som vi har efter 

varje valår.  

Med ett nytt valår framför oss snart, så hoppas vi att kommunen också jobbar särskilt 

med att öka valdeltagande i de kommundelar där valdeltagandet är lågt (Vårby, 

Flemingsberg och Skogås). Det är ett arbete som är nödvändigt för att stärka 

demokratin och inkludera alla i kommunen i den. 

 

 

Nujin Alacabek                                            Niklas Bougt 
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PROTOKOLLSANTECKNING 

 
Ärende 11: Ny valdistriksindelning i Huddinge kommun 
 

Huddinge är på många sätt en bra kommun att bo och leva i. Samtidigt präglas kommunen på flera 

områden av stor ojämlikhet. Ett av dessa områden är valdeltagandet, där skillnaderna mellan de 

valdistrikten med högst valdeltagande och de med lägst tillhör de största i landet. Demokratins 

välmående i Huddinge kan mätas på många olika sätt, men andelen kommuninvånare som deltar i de 

allmänna valen förblir det främsta exemplet. 

 

Socialdemokraterna vill därför se ett arbete som syftar till att öka delaktigheten och valdeltagandet i 

kommunen. Särskilt som det efter det senaste valet stod klart att valdeltagandet i områden som 

Flemingsberg, Skogås och Vårby var lägre än tidigare år.  

 

Många olika åtgärder behövs för att höja valdeltagandet, men det handlar bl.a. om att vallokalerna bör 

vara kända platser och byggnader som är nära och enkla att hitta till, att trängsel och köbildning kan 

undvikas, och att möjligheten att få ett bra mottagande och god information i vallokalerna är 

densamma i alla kommundelar.  

 

Vi är därför glada att en översyn av valdistriktsindelningen nu har gjorts och ser fram emot att i en 

bred diskussion över partigränserna fatta beslut om åtgärder som främjar ett ökat valdeltagande i 

Huddinge.  

 

 

För Socialdemokraterna 
 
Rasmus Lenefors 
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